
REFERAT 

  

 

Tilstede: 
Mads Bukkvoll, Sverre 
Hovind, Inge Even Danielsen, 
Odd Arild Haugvold, Pål Grev 
  

Forfall: 
Mathias Jåma 

Dato: 23.05.2024, kl. 08.30-09.30 
  
Avdeling: REIN 
  
Referent:  Sverre 
  

  

Referat fra halvårsmøte i kriseberedskapsutvalget for Trøndelag og Hedmark m/ 

reinlagene.  

  
Saksliste 
1. Velkommen fra SF v/ Mads  

2. Tema fra forrige møte – organisering av utvalgene. Stadfeste dagens organisering. 

3. Status fra områdene vinteren 2024: info fra Inge Even, Pål og Mattias.  

4. Annet  

  
  
Tema fra forrige møte – organisering av utvalgene. Stadfeste dagens organisering. 
Vi fortsetter med dagens måte å organisere oss på hvor de tre områdene Nord-Trøndelag, Sør-

Trøndelag/H og reinlagene i praksis fungerer som et utvalg. Dermed får alle medlemmene være 

koblet inn i enhver sak, vi får mer effektiv møtedrift og vi sikrer likebehandling i arbeidet. Det skal i 

teorien vær varamedlemmer på hvert område, men det oppleves som lite hensiktsmessig her hos 

oss. Reindriftsrepresentantene må tre inn for hverandre om det skulle oppstå spørsmål knyttet til 

habilitet. Mads har sjekket med Landbruksdirektoratet, og denne modellen er akseptabel så lenge vi 

får den til å fungere.   

  
Status fra områdene vinteren 2024: info fra Inge Even, Pål og Mathias.  
Det har ikke vært registrert beitekrise i Trøndelag i vinter. Det har vært låste beiter i fjellet, men det 

finnes skogsområder hvor det er beite tilgjengelig. Allikevel har dette gitt ringvirkninger og 

konsekvenser for næringa i indre deler av Nord-Trøndelag, da låste beiter i fjellet har medført ekstra 

utfordringer knyttet til rein på innmark og rein som blir påkjørt av tog.  

  
Reinlagene v/ Pål: En del overflyging med jagerfly, også over kalvingsland både for tamrein og 

villrein. Fikk kontakt med luftforsvarets overkommando. De forsto situasjonen, og flygningene tok 

slutt. 
Fram: Bra kalving, godt vær og godt beite. Simlene på vinterland/ tidlig vårland. Vestover til 

sommerland 9. juni. Åringene vandrer, passerer fv51 en del. Mye ørn, og jerven har vært innom. 

Godt tilfreds totalt sett med situasjonen i Fram. 



Filefjell: Vært mye rein i skogen, mye snø har gjort at reinen har trekt ned. Utfordrende for gjeterne. 

Rein på sommerland før kalving. Opplever mer ørn enn tidligere, har fått dokumentert kalv drept av 

ørn. 
Lom: Mye rein vestover, mindre snø der. Opplevd kanskje det beste vinterbeitet noensinne. 

Fantastisk vår. Dokumentert tap til jerv. Situasjonen totalt sett veldig bra.  
Vågå: Mye snø, men rolig vinter. Mye ørn, økende problem. Flokken på sommerland. Våren kom 

fort, kalven har det bra. Reinen er der den skal være.  
  
Generelt grei vintersesonga for tamreinlagene, men utfordringer knyttet til ørn nå på våren.  

  
Viktig å få dokumentert skader og tap til rein på grunn av ørn. Noe utfordrende med føre og 

tilstedeværelse. 
  
Sør-Trøndelag/ H v/ Inge Even: Hard snø på slutten av vinteren, bra etter flytting. Ble egentlig direkte 

overgang fra vinter til sommer. Litt bekymret for at det kan bli for tørt. NRL er i en 

konsultasjonsprosess med politisk ledelse i Klima- og miljødepartementet angående rovvilt.  
 

Annet 

  
Inge Even og Pål blir antagelig med på årlig beredskapsmøte i Alta den 17-18. juni.  
  
Mads blir borte framover til november (permisjon). Sverre og Svein overtar rollen til Mads imens. 

Reindriftsavdelinga kaller inn til nytt møte på senhøsten. 

 

Det er nedsatt arbeidsgruppe for å gjennomgå beredskapen i reindriften og foreslå langsiktige 

klimatilpasningstiltak for perioder med låste beiter. Gruppen skal levere rapport innen 15. Oktober 

2024 og består av fire representanter fra forvaltninga og tre representanter fra NRL.  

 


